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Výbor skupiny pracoval ve složení Milena Běličová – Archiv Národního muzea, Jan Bílek 

(jednatel skupiny) – Pedagogická fakulta Univerzity Hradec Králové, Kateřina Hekrdlová – 

Archiv Národní knihovny, Jakub Kunert – Archiv České národní banky, Tomáš Lachman 

(předseda skupiny) – Národní filmový archiv, Vít Šmerha – Archiv Českého vysokého učení 

technického, Zdeněk Vácha – Archiv Národního technického muzea. Jednání se účastnily také 

kolegyně Kamila Mádrová (Archiv Českého vysokého učení technického) a Helena 

Sedláčková (Archiv České národní banky). Výbor skupiny zasedal v červnu, říjnu a prosinci 

2022. Naše skupina nemá vlastní rozpočet, neprováděla tedy žádné finanční transakce. 

Velkou akcí byla Anketa specializovaných archivů: co je důležité sdělit novému řediteli 

odboru archivní správy a spisové služby MV ČR koordinovaná a zpracovaná Tomášem 

Lachmanem a Zdeňkem Váchou. Po jejím projednání vznikl dokument Resumé schůzky 

zástupců specializovaných archivů s ředitelem Odboru archivní správy a spisové služby MV 

ČR ze dne 24. června 2022 k anketě podnětů specializovaných archivů ze dne 15. června 

2022. Tento dokument byl zaslán na vědomí všem specializovaným archivům, výboru naší 

odborné skupiny a členům výboru ČAS. V červenci jsme se rozloučili se zesnulou první 

předsedkyní skupiny Naděždou Macurovou z Literárního archivu Památníku národního 

písemnictví. V září byli vybíráni dva zástupci specializovaných archivů do meziarchivní 

Pracovní skupiny pro zpracování archiválií, stali se jimi Agáta Kravčíková (Vojenský historický 

archiv) a Jakub Doležal (Masarykův ústav a Archiv AV ČR). 

Exkurze pořádaná v říjnu vedla do sídla Archivu Českého vysokého učení technického 

v Praze – Dejvicích. Účastníky přivítala a úvodní výklad o archivu podala jeho vedoucí Kamila 

Mádrová. Dále hosté shlédli prezentace kolegů Šmerhy a Pšeničky ze stáží ve 

vysokoškolských archivech v Rakousku a na Islandu, prohlédli si depozitáře, ukázky archiválií 

a poseděli při přátelské diskusi. Archiv připravuje nové sídlo ve vysokoškolském areálu 

Strahova a doufáme, že v budoucnu navštívíme i tyto prostory. Členové a přátelé skupiny se 

setkávali také na dalších oborových akcích.  

A co naši skupinu čeká v roce 2023? V přípravě je další anketa mezi specializovanými 

archivy – tentokrát k tématu spisové služby. Chystáme jednodenní setkání členů ČAS ze 

specializovaných archivů a dalších pracovníků a příznivců těchto archivů ke dvacetiletému 

výročí založení odborné skupiny. Rádi bychom též zprovoznili online diskusní platformu 

k různým aspektům problematiky specializovaných archivů.  

 

Jan Bílek – Tomáš Lachman 
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Jednání výboru Odborné skupiny specializovaných archivů v roce 2022 (autorka: Kateřina 
Hekrdlová) 


